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Beste bestuursleden van Lucrato, beste heer Van Sunder,

De raad van de gemeente Heerde dankt u voor het toezenden van de Jaarrekening 2022 en de 
Meerjarenbegroting 2024-2027. Wij hebben hierover gesproken in de commissievergadering van 13 
juni 2023 en bieden u de uitkomsten hiervan aan in deze zogeheten zienswijzenbrief.

Jaarrekening 2022
Onze raad ziet dat het jaar 2022 in vele opzichten een gunstig jaar is geweest. Het financiële 
resultaat is aanzienlijk beter dan begroot (-/- €66.000 t.o.v. -/- €934.000 begroot). Hierdoor blijft 
de bijdrage van de gemeente Heerde zeer beperkt tot iets meer dan € 5.000, terwijl wij in onze 
begroting rekenden op een bijdrage van €74.720,-. Onze raad is blij met deze uitkomst. We zien dat 
dit resultaat voor een deel wordt beïnvloed door niet begrote inkomsten, b.v. hogere LIV-inkomsten. 
Het lijkt nu alweer lang geleden, maar begin 2022 was er nog sprake van een lockdown. Hiervoor is 
in 2022 compensatie van het Rijk ontvangen die, zoals in de voorgaande Coronajaren, gunstig 
uitviel voor Lucrato. Het is voor ons de bevestiging dat Lucrato beter presteert dan het gemiddelde.

Als we kijken naar de gerealiseerde prestatieafspraken, dan zien we dat voor Heerde niet alle doelen 
zijn behaald. Daar staat tegenover dat Lucrato in opdracht van de gemeente kordaat heeft 
gehandeld en bijdroeg aan het succesvol naar werk begeleiden van Oekraïners die vanwege de 
oorlog in hun land plotseling vanaf begin 2022 een veilige plek in ons land kwamen zoeken. U geeft 
aan dat hierdoor de doelgroep statushouders wellicht minder in trek is geweest bij werkgevers. 
Hoewel een werkgever er zelf over gaat wie er op een vacature wordt aangenomen, verzoekt onze 
raad Lucrato ook de doelgroep Statushouders blijvend onder de aandacht te brengen bij werkgevers 
want ook zij verdienen een goede baan op de arbeidsmarkt. 

Onze raad heeft in vorige zienswijzenbrieven aandacht gevraagd voor het ziekteverzuim onder de 
SW-medewerkers. Uit de Jaarrekening 2022 blijkt dat dit verzuim bij Lucrato laag is in verhouding 
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tot de branche. Onze raad leest met tevredenheid dat Lucrato extra inspanningen levert en 
investeert om zowel de SW-werknemers als het ambtelijke personeel te trainen en methodisch te 
begeleiden en te ontwikkelen. Dat komt de duurzame inzetbaarheid en de kunde van al het 
personeel ten goede.  

Meerjarenbegroting 2024-2027
De voorliggende Meerjarenbegroting laat een tekort zien dat ruim € 0,3 miljoen hoger is dan in de 
vorige begroting. Gelet op de afname van het aantal SW-medewerkers en het stijgen van de 
gemiddelde leeftijd is onze inschatting dat de manieren waarop Lucrato de inkomsten kan verhogen 
beperkt zijn. Overigens had onze raad eerder gevraagd om met werkgevers te spreken over de 
detacheringsvergoedingen. We lezen in de Jaarrekening dat deze gesprekken hebben geleid tot 
verhoogde tarieven en we gaan ervan uit dat die tarieven in de begroting zijn verwerkt. Maar we 
zouden graag meer inzicht krijgen in de resultaten van de gesprekken. Uiteraard niet op het niveau 
van individuele werkgevers, maar op een geaggregeerd niveau. We verzoeken u die informatie mee 
te sturen met de brief die u ons stuurt naar aanleiding van onze zienswijzenbrief. 

Op basis van de verdeelsleutel, waar onze raad bij de vorige zienswijzenprocedure een instemmende 
reactie op heeft gegeven, draagt Heerde in de voorliggende MJB in 2024 € 108.000,-- bij in het 
begrote tekort. Heerde heeft dit bedrag ook opgenomen in haar meerjarenbegroting.

Er zijn eerder door de Tweede Kamer moties aangenomen waardoor er op dit moment op landelijk 
niveau onderzoek wordt gedaan naar de toekomst van de SW-bedrijven en wijze waarop Beschut 
Werk wordt gefinancierd. We kennen de uitkomsten van die onderzoeken op dit moment nog niet, 
maar we verwachten dat deze onderzoeken uitwijzen dat de sociale ontwikkelbedrijven essentieel 
zijn om mensen te ondersteunen die het zelf niet redden om werk te vinden. We hopen dat deze 
onderzoeken aanleiding zijn voor de Rijksoverheid om meer middelen beschikbaar te stellen. 
Hierdoor zal de financiële basis onder de SW-bedrijven gezonder worden. Gelet op deze 
ontwikkelingen vinden we het nu nog te prematuur om onze bijdragen aan te passen in onze 
meerjarenbegroting. We willen daar eerst meer zekerheid over hebben. 

Wij zijn in voorgaande jaren gewend dat u ons schriftelijk informeert over de wijze waarop uw 
bestuur onze zienswijzen heeft meegenomen bij het vaststellen van de stukken. We gaan ervan uit 
dat u dat dit jaar ook weer doet. Naast de gemeente Heerde, nemen ook de gemeenten Epe en 
Apeldoorn deel aan de GR Lucrato. Onze raad ziet ook graag terug welke zienswijzen door de 
gemeenteraden van Epe en Apeldoorn zijn ingebracht en wat uw bestuur daarmee heeft gedaan.

Ten slotte
Tot slot wenst onze raad u succes bij uw werkzaamheden die u verricht voor een doelgroep inwoners 
die extra steun nodig heeft om een volwaardige plek op de arbeidsmarkt te vinden. Wij zien dat u en 
vooral de medewerkers van Lucrato, deze opdracht met toewijding uitvoeren. Het hebben van werk 
betekent niet alleen dat iemand in zijn eigen inkomen kan voorzien, maar draagt ook bij aan de 
eigenwaarde, de sociale contacten en het welzijn van mensen. Hiermee levert Lucrato een 
belangrijke bijdrage aan het verstreken van de brede welvaart voor onze inwoners en de 
ondernemers in onze mooie gemeente Heerde.

Met vriendelijke groet,
het college,
secretaris burgemeester

B. van Zuthem drs. J.W. Wiggers


